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پلاسکو به وقت مجلس

در پی حادثه دردناک آتشسوزی و ریزش ساختمان پلاسکو، وزیر کشور و شهردار تهران دیروز به صحن علنی مجلس

رفتند تا با دادن گزارشی از روند حادثه به نمایندگان مجلس شورای اسلامی، ابعاد آن را برای ملت بازگو کنند.

در پی حادثه دردناک آتشسوزی و ریزش ساختمان پلاسکو، وزیر کشور و شهردار تهران دیروز به صحن علنی مجلس رفتند تا با
دادن گزارشی از روند حادثه به نمایندگان مجلس شورای اسلامی، ابعاد آن را برای ملت بازگو کنند.

به گزارش جامجم، رئیس مجلس پس از پایان این گزارش با تاکید بر ضرورت تهیه گزارش ملی از حادثه پلاسکو، خطاب به
کمیسیون عمران مجلس از آنان خواست که این کار را دستکم نگیرند و در آن تعلل نکنند.

علی لاریجانی با اشاره به حادثه دردناک پلاسکو که روحیه جمعی جامعه را جریحهدار کرد، یادآور شد: در ساعات اولیه این
حادثه، سردرگمی ایجاد شده بود و باید مشخص شود چه کسانی پیش از این حادثه سهلانگاری کردهاند.

رئیس مجلس از کمیسیون عمران مجلس خواست که با کمک دستگاههای دیگر و کمیته دولت گزارش منقحی را ظرف یک ماه
آینده به مجلس ارائه دهند تا مشخص شود باید چه کاری در آینده صورت گیرد.

وی همچنین با انتقاد از بلندمرتبهسازی در تهران تاکید کرد: شهر تهران به دلیل گستردگی و تراکم، مسائل مختلفی دارد؛ یک
مساله این است، برجهایی ساخته میشود که گاهی استانداردهای لازم را ندارند؛ مثلا در خیابانهای بسیار تنگ، برجهای بزرگی

ساخته میشود که اینها حتما در آینده چه از جهت زلزله و چه آتشسوزی مشکلساز میشوند.

اخطارهای 7 گانه به هیأت مدیره ساختمان پلاسکو

قبل از سخنان رئیس مجلس، عبدالرضا رحمانیفضلی، وزیر کشور گزارش این وزارتخانه درباره حادثه آتشسوزی ساختمان
پلاسکو را ارائه کرد.

وی با اشاره به قدمت ساختمان و فقدان سیستمهای ایمنی و آتشنشانی و اطفای حریق خودکار گفت: مطابق اعلام شهرداری
تهران، برای تحقق مأموریتها از طرف شهرداری و سازمان آتشنشانی تاکنون هفت اخطار به هیأت مدیره ساختمان داده شده

بود.

رحمانیفضلی در صحبتهای خود درباره امکانات آتشنشانی توضیح داد: درحال حاضر 123 ایستگاه آتشنشانی در تهران
وجود دارد که در شرایط استاندارد، باید 150 ایستگاه وجود داشته باشد. از منظر نیروی انسانی این سازمان دارای 4900 نیروی
انسانی است که وضعیت مطلوبی دارد. تعداد خودروهای اطفای حریق آنها 319 دستگاه است که باید به حدود 600 دستگاه
افزایش یابد. همچنین تعداد 20 دستگاه نردبان و بالابر هیدرولیکی در شهر وجود دارد که تعداد استاندارد آن 65 دستگاه
است. مدت زمان رسیدن به محل حادثه توسط نیروهای آتشنشانی در تهران برابر 4 دقیقه و 10 ثانیه است که مطابق با

استانداردهای جهانی است.

وزیر کشور همچنین با اشاره به جلسه ای که با حضور اعضای هیات امنای ساختمان پلاسکو در وزارت کشور برگزار شد، گفت: در
این جلسه اعضا اعلام کردند که آتشنشانی در ابتدای امر حدود 5 دقیقه پس از اعلام حادثه به محل رسید، اما به دلیل فقدان
امکانات، محل را ترک و پس از 15 دقیقه با امکانات لازم در محل حادثه حاضر شد. رحمانیفضلی افزود: این موضوع با توجه

به گزارشهای دیگر در دست بررسی است.

قالیباف: استانداردها رعایت شده است

در ادامه نشست دیروز محمدباقر قالیباف، شهردار تهران با اشاره به اینکه آتشنشانی بعد از 2/5 دقیقه به پلاسکو رسیده؛ از
تجهیزات آتشنشانی دفاع کرد و با اشاره به هشدارهای قبلی به واحدهای تولیدی پلاسکو اعلام کرد که شهرداری در این زمینه

به وظیفه خود عمل کرده است.
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قالیباف در اظهارات 35 دقیقهای خود تاکید کرد که به ساختمان پلاسکو اخطار داده شده بود و برای پیشگیری از حادثه،
برنامههای آموزشی برای همه ساکنان گذاشته شده بود، بعد از دوبار که برنامه لغو شد فقط 17 نفر شرکت کردند.

وی به ساختمان علاءالدین که شرایط مشابه پلاسکو دارد، اشاره کرد و یادآور شد که با وجود کسب اجازه از شورای تامین، بعد
از دو سال و نیم هنوز قادر نشدیم در پاساژ علاءالدین کار را تمام کنیم. این واقعیتهای تلخی است که وجود دارد.

قالیباف اعلام کرد: درخصوص زمان رسیدن تجهیزات در حوزه عملیات و تخلیه بعد از عملیات، همه استانداردها به طور دقیق
رعایت شده است. وی همچنین گفت : 32 دقیقه قبل از ریزش ساختمان، دستور تخلیه نیروهای امدادی صادر شده بود.

همزمان با اظهارات قالیباف، غلامعلی جعفرزاده ایمنآبادی، یکی از نمایندگان مجلس چند بار از شهردار تهران انتقاد و از اینکه
اظهارات او با اظهارات وزیر کشور درخصوص تجهیزات آتشنشانی مطابقت ندارد، گله کرد.

گزارش کمیسیونها در مورد پلاسکو

در ابتدای نشست در مورد حادثه پلاسکو محمدنعیم امینیفرد، سخنگوی کمیسیون بهداشت نیز در گزارش این کمیسیون تاکید
کرد که سهلانگاری و اغماض مسئولان در اجرای قانون و عدم برخورد با تغییر کاربریهای متعدد و بیمه نبودن واحدهای فعال

وجود دارد و موارد مشابهی همچون وضعیت ساختمان پلاسکو در تهران و کلانشهرهای دیگر موجود است.

محمدرضا رضایی، رئیس کمیسیون عمران نیز در گزارش اولیه این کمیسیون اظهار کرد: سوالاتی در زمینه حادثه پلاسکو وجود
دارد، از جمله اینکه آیا ساختار مدیریت بحران دارای تجهیزات، نیروی انسانی و برنامههای مدیریت بحران است و آیا توانسته

خود را به استانداردهای جهانی ارتقا دهد؟

سلمان خدادادی، رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس هم در گزارشی بر لزوم مدیریت یکپارچه شهری و طراحی نظام ایمنی در
کلانشهرها تأکید کرد و گفت: باید به دنبال مدیریت یکپارچه بحران برویم. ما نیازمند طراحی نظام ایمنی کلانشهرها با اولویت

شناسایی ساختمانهای پرخطر هستیم.

مراسم بزرگداشت شهدای آتشنشان

مراسم بزرگداشت شهدای آتشنشان در مدرسه عالی شهید مطهری با حضور خیل عظیم مردم و مسئولان برگزار شد. به گزارش
ایسنا، حسن روحانی رئیسجمهور، حجتالاسلام والمسلمین محمدی گلپایگانی رئیس دفتر مقام معظم رهبری، وزیر دفاع،

رئیس سازمان انرژی اتمی و جمع دیگری از مقامات کشوری و لشکری در این مراسم حضور داشتند.
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